
 

Geachte heer/mevrouw,  

 

Sinds 2020 ben ik franchise-ondernemer van een PLUS supermarkt, gevestigd in Lith. 

Deze supermarkt is het enige tabaksverkooppunt in het dorp en voor de omliggende dorpen.  

Op het moment dat wij geen tabak meer mogen verkopen in onze supermarkt zullen mijn 
klanten hun rookwaren moeten halen in de grote stad, in dit geval is dat Oss. Dit betekent 
niet alleen dat mijn tabaksomzet wegvalt, maar ook dat een belangrijk deel van mijn klanten 
de overige boodschappen ook zullen gaan doen in Oss.  

Het aandeel tabaksomzet van mijn winkel ligt ongeveer op 12%. Ongeveer 8% van deze 
omzet valt samen met de aanschaf van andere producten in mijn supermarkt. Als deze 
omzet wegvalt wordt de exploitatie van de winkel zeer moeilijk. Dit kan ertoe leiden dat de 
enige supermarkt in het dorp zal verdwijnen, inclusief de extra diensten die wij aanbieden 
(postpunt, pakketdienst, drogisterij). Dit is absoluut niet goed voor de leefbaarheid en de 
saamhorigheid in het dorp en natuurlijk ook niet voor de werkgelegenheid. Leegstand en 
verschraling van aanbod, toch al een belangrijk item in winkelgebieden, zal toenemen. Voor 
het platteland is dit echt een belangrijk punt: de plaatselijke supermarkt is nodig voor de 
samenhang – zeker voor de ouderen. 

De vorige Staatssecretaris van volksgezondheid, de heer Blokhuis, heeft dit aspect ook al 
onder ogen gezien en heeft erop aangedrongen om dit te laten meewegen in de uiteindelijke 
besluitvorming. 

Daarnaast zal het verdwijnen van de enige supermarkt uit het dorp ertoe leiden dat er veel 
meer autoverkeer zal ontstaan: ofwel vanwege bezorgdiensten, ofwel vanwege het 
noodgedwongen boodschappen moeten doen in de grote stad (in mijn geval: Oss). Dat extra 
autoverkeer ook schadelijk is voor milieu en gezondheid hoef ik uiteraard niet toe te lichten.  

Ik begrijp heel goed dat roken slecht is voor de gezondheid en dat ontmoedigende 
maatregelen kunnen helpen om het roken tegen te gaan. Ook mijn supermarkt heeft daartoe 
al de nodige stappen ondernomen. De voorgestelde nieuwe maatregelen zijn echter niet 
evenwichtig: voor sommige ondernemers zijn die uitermate gunstig (dichtbij een 
toegestaan tabaksverkooppunt en dus meer reguliere omzet) en voor sommige 
ondernemers uitermate ongunstig (geen tabaksverkooppunt in de buurt en dus verlies 
van reguliere omzet). 

Ik verzoek u daarom met klem de voorgestelde maatregelen niet op korte termijn in te 
voeren, maar eerst de negatieve gevolgen nader te laten onderzoeken en/of maatwerk te 
leveren op basis van de specifieke situatie van een supermarkt.  

 

Met vriendelijke groet, 

 

Mark Kwakkenbos 

PLUS Kwakkenbos Lith 


